
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Marię Jackowskiego 

na 61. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 czerwca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Łukasza Szumowskiego 

Opieka nad dziećmi z niepełnosprawnością to w dużej części podołanie wydatkom na niezbędne środki do 

pielęgnacji. Jednym z nich jest wydatek na pieluchomajtki. Opiekunowie dzieci niepełnosprawnych zwracają 

uwagę na niekorzystne rozwiązania prawne związane z refundacją NFZ kosztów zakupu pieluchomajtek.  

W dniu 3 marca br. weszło w życie rozporządzenie ministra zdrowia, które zmniejsza refundację wydat-

ków na pieluchomajtki. Po wejściu rozporządzenia w życie wrócił limit, teraz refundacji podlega już tylko 90 

pieluchomajtek miesięcznie. W praktyce oznacza to, że NFZ refunduje pieluchomajtki po staremu, do kwoty 

63 zł miesięcznie, ale teraz zamiast 1,05 zł dopłaca 70 gr. W efekcie opiekunowie dzieci z niepełnosprawno-

ścią od marca płacą kilkadziesiąt złotych więcej.  

W związku z tym proszę o informację, czy była prowadzona analiza wprowadzonego rozporządzenia pod 

kątem poprawy sytuacji finansowej opiekunów dzieci niepełnosprawnych. 

Jan Maria Jackowski 


